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Vážené kolegyně, vážení kolegové, 

nastává sváteční čas, kdy se pravidelně zastavujeme a pře-

mýšlíme nad tím, co se nám povedlo, a co naopak chceme 

dokázat v roce příštím. Letošní vánoční a novoroční svátky 

jsou však trochu jiné a budou probíhat v atmosféře, která 

v našich novodobých dějinách nemá obdoby.  

V důsledku opakovaně se vracejících vln pandemie Covid-19 

a všech opatření na ochranu proti ní, je ve společnosti stále 

více těch, kteří pociťují rostoucí únavu, deprese a bohužel i 

nepříjemné ekonomické dopady vzniklé situace.  

Proto mi prosím, více než kdy jindy, dovolte, abych vám i va-

šim nejbližším, kromě příjemného prožití vánočních a novo-

ročních svátků, popřál především pevné zdraví a hodně sil i 

odhodlání k překonání všech překážek, které nám všem nad-

cházející rok určitě připraví.  

Současně s tím mi i dovolte, abych vám co nejuctivěji podě-

koval za vaši dosavadní práci v současných mimořádných 

podmínkách i za přízeň a podporu, kterou věnujete Federaci 

vlakových čet. 

        Robert Benda 

        prezident FVČ 
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Jednání prezidia FVČ 

 

 

 

 

 

Ve středu dne 16. prosince 2020 pro-

běhlo v Praze letošní poslední pravidelné 

zasedání prezidia FVČ. Vlivem pandemie Co-

vid-19, se konalo prezenční formou po dvou 

a půl měsíční přestávce. Prezidium projednalo 

následující materiály a problematiku: 

 
- Zprávy o hospodaření prezidia za měsí-

ce červen až listopad 2020 – po krátké disku-

si byly zprávy prezidiem odsouhlaseny. 

 
- Stav a výsledky kolektivního vyjedná-

vání u ČD, a.s. – prezidium bylo informová-

no o průběhu a výsledcích kolektivního vyjed-

návání, které proběhlo dne 7. října 2020. Na 

jednání byly dohodnuty 1. změna PKS ČD, 

a.s. na rok 2020, nová PKS ČD, a.s. na rok 

2021 a Zásady hospodaření se Sociálním 

fondem ČD, a.s. na rok 2021. Znění nové 

kolektivní smlouvy je plně v souladu 

s usnesením Rady FVČ a splňuje požadavky 

uložené Radou FVČ kolektivním vyjednava-

čům.  

 
- Stav a výsledky kolektivního vyjedná-

vání u Správy železnic, s.o. – prezidium 

bylo informováno o průběhu a výsledcích 

kolektivního vyjednávání, které probíhalo 

formou videokonferencí ve dnech 14. října, 

20. října a částečně i 23. října, kdy bylo zavr-

šeno podpisem PKS SŽ, s.o. na rok 2021. 

Znění nové kolektivní smlouvy je plně 

v souladu s usnesením Rady FVČ a splňuje 

požadavky uložené Radou FVČ kolektivním 

vyjednavačům.  
Na kolektivní vyjednávání navázala série dal-

ších videokonferenčních jednání představitelů 

OC a zaměstnavatele ve dnech 30. října, 6. 

listopadu, 20. listopadu, 27. listopadu, 4. pro-

since a 11. prosince, při kterých byla dohod-

nuta finální podoba nového Katalogu zaměst-

nání SŽ, Pracovního řádu SŽ a dalších souvi-

sejících dokumentů. V rámci těchto jednání 

probíhaly a probíhají diskuse o podobě Zásad 

hospodaření a rozpočtu FKSP na příští rok. 

Další jednání jsou plánována na 18. a 28. pro-

since 2020.  

 
- Stav kolektivního vyjednávání u ČD 

Cargo, a.s. – prezidium obdrželo informace 

o průběhu jednání, která proběhla formou 

videokonferencí ve dnech 23. listopadu a 10. 

prosince. Při jednání 23. listopadu byla pro-

jednána a dohodnuta podoba 3. změny platné 

PKS ČD Cargo na rok 2020/21 a zaměstnava-

tel předložil návrh PKS na rok 2021/22 s 

návrhem Dohody o kolektivním vyjednávání. 

Na předložené návrhy reagovaly OC společ-

ným jednáním dne 2. prosince, při kterém 

vytvořily oponentní návrh PKS, který obsahu-

je požadavky všech OC včetně FVČ a vypra-

covaly připomínky k návrhu Dohody o kolek-

tivním vyjednávání. Na následném kolektivním 

vyjednávání dne 10. prosince došlo nejprve 

ke sjednání Dohody o kolektivním vyjednání, 

ve které zaměstnavatel akceptoval připomín-

ky OC a proběhlo první čtení celého textu 

návrhu PKS, při kterém již byly odstraněny 

některé  menší rozpory. Další jednání je plá-

nováno na čtvrtek 17. prosince 2020. 

 
- Návrh novelizace předpisu SŽ D1 

„Dopravní a návěstní předpis“ ve 2. kole připo-

mínkového řízení a vypořádání připomínek 

z 1. kola. Všechny připomínky FVČ uplatněné 

v rámci prvního kola byly gestorem plně ak-

ceptovány a v rámci druhého kola prezidium 

FVČ předložený návrh projednalo bez připo-

mínek. 

 
- Rozpis akcí BOZP a ke zlepšení pra-

covních a sociálních podmínek na rok 

2021 u ČD, a.s. Prezidium obdrželo infor-

maci o harmonogramu k zasílání návrhů do 

plánu centralizovaných akcí BOZP i akcí 

BOZP na místní úrovni. Součástí byla i infor-

mace o orientačním rozdělení prostředků na 

akce BOZP pro Organizační složky ČD, a.s. 

na rok 2021, z které plyne příděl 682,- Kč na 

jednoho zaměstnance. 

 
- Návrh 1. změny Opaření Ř-O18 GŘ ČD, 

a.s. č. 27/2020 „Použití překlenutí záchranné 

brzdy“. Doručený návrh projednalo prezidium 

bez připomínek. 

 
- Návrh Pokynu provozovatele dráhy 

PPD-3/2020 Správy železnic „3. etapa ověřo-

vacího provozu ETCS v úseku Petrovice u Karviné
-Ostrava-Přerov-Břeclav“ v 1. kole připomínko-

vého řízení. Prezidium uvedený pokyn pro-

jednalo bez připomínek.  

 
Další část jednání byla věnována projednávání 

doručených materiálů a zprávám jednotlivých 

členů prezidia a to zejména: 

 
- informaci k přehledu materiálů projed-

naných prezidiem formou per-rollam 

v období platnosti protiepidemiologických 

opatření, kdy nebylo možno konat zasedání 

prezidia prezenční formou.  

 
- informaci o průběhu a výsledcích on-line 

jednání místně příslušných odborových 

organizací a zaměstnavatele při GŘ 

ČD, a.s., která se uskutečnila ve dnech 20. 

října a 11. listopadu 2020. Hlavním tématem 

jednání byly především informace o plánova-

ných organizačních změnách a jejich dopa-

dech na GŘ ČD, a.s. 

- informaci o průběhu a výsledcích kontroly 

BOZP nocležny vlakových čet v žst. 

Žihle, kde v současné době probíhají staveb-

ní práce na výpravní budově. Fyzickou kon-

trolu nocležny provedli svazoví inspektoři 

BOZP dne 24. listopadu 2020 na základě 

upozornění a stížnosti členů FVČ z SVČ Pl-

zeň. Se zjištěnými skutečnostmi a závěry 

kontroly byl seznámen zaměstnavatel a sou-

časně byl vyzván k zjednání nápravy zjištěných 

nedostatků. Prezidium bylo informováno i o 

reakci zaměstnavatele.  

 
- projednání návrhu Opatření Ř-O18 GŘ 

ČD „Místní pracovní a bezpečnostní pokyny“. 

Prezidium uvedený návrh projednalo bez 

připomínek. 

 
- informaci ke stavu pojištění na škody 

způsobené zaměstnancem zaměstnava-

teli při výkonu povolání (tzv. „pojistka na 

blbost“). Pojišťovna Maxima potvrdila částky 

pojistného na rok 2021 ve stávající výši a 

všem pojištěným členům FVČ a FV byly roze-

slány pokyny k platbě pojistného. Aby byl 

zaměstnanec pojištěn, je nutno pojištění 

uhradit do konce roku 2020 (příchozí platba 

na účet prezidia). Prezidium vzalo informaci 

na vědomí. 

 
- projednání návrhů na sportovní a kul-

turní akce pořádané prezidiem FVČ 

v roce 2021. Prezidium projednalo předlo-

žené návrhy včetně termínů plánovaných akcí 

s tím, že vyslovilo souhlas s pořádáním těchto 

akcí dle druhu v navržených termínech bez 

přesné lokace místa konání.  Místa konání 

budou upřesněna dodatečně po zjištění kon-

krétních možností poskytovaných služeb 

v navržených zařízení a lokalitách (možný 

negativní dopad anti-covid opatření). 

 
- Zhodnocení roku 2020 z pohledu čin-

nosti Federace vlakových čet. Prezident 

FVČ p. Benda zhodnotil činnost FVČ 

v letošním roce, který ve svém průběhu při-

nesl pro všechny nové a doposud nepoznané 

zkušenosti. Ve svém hodnocení se zaměřil na 

skutečnost, že i přes veškerá úskalí se FVČ 

podařilo zachovat akceschopnost a funkčnost. 

V průběhu roku se FVČ musela vypořádat se 

ztrátou dlouholetého tajemníka prezidia a 

inspektora BOZP p. Luboše Hanáka. Najít za 

něho adekvátní náhradu nebylo vůbec jedno-

duché, ale prezident vyjádřil přesvědčení, že 

se i to povedlo. Za pracovní nasazení a čin-

nost ve prospěch FVČ vyjádřil poděkování 

všem členům prezidia i řadovým členům FVČ 

v rámci základních organizací.   

 
Příští pravidelné zasedání prezidia pro-

běhne v Praze ve středu dne 13. ledna 

2021. 



  

Stránka 3 Infolist č.11/2020 

Termíny sportovních a 

kulturních akcí FVČ       

v roce 2021 

Prezidium FVČ na svém zase-

dání určilo sportovní a kulturní 

akce, které bude ve spolupráci s 

ČD, ČD Cargo a SŽ, s.o. pořá-

dat v roce 2021.  

 

Akce a jejich termíny jsou 

následující:  

 

Bowling XVI. ročník: 

Celostátní turnaj železničářů 

v bowlingu ve dnech 14. - 

15. 4. 

 

Turistika: 

XXIII. ročník turistického 

hvězdicového pochodu ve 

dnech 29. 4. – 2. 5.  

 

Cykloturistika: 

VIII. ročník cykloturistiky 

ve dnech 27. - 30.5.  

 

Zátěžová turistika: 

IX. ročník zátěžové turisti-

ky ve dnech 9. - 11.7. s pl-

nou zátěží. 

 

Turistika: 

XXIV. ročník turistického 

hvězdicového pochodu ve 

dnech 16. - 19. 9. 

 

Kulturní akce: 

XIII. ročník celostátní kul-

turní akce ve dnech 30. 9. – 

3. 10. 
 
Místa konání budou upřesněna 

dodatečně po zjištění konkrét-

ních možností poskytovaných 

služeb v navržených zařízení a 

lokalitách (možný negativní 

dopad anti-covid opatření). 

 
Propozice akcí a podrobnosti 

budou postupně uveřejňovány v 

Infolistech FVČ, na webových 

stránkách FVČ a intranetových 

stránkách jednotlivých zaměst-

navatelů. 

Zprávy a informace 
➽ Podniková kolektivní smlouva ČD Cargo , a.s. na období 2021/22 podepsána! - ve čtvrtek 

dne 17. prosince 2020 došlo k dohodě sociálních partnerů a zaměstnavatele nad podobou Podni-
kové kolektivní smlouvy ČD Cargo, a.s. pro období od 1.4.2021 do 31.3.2022. Nová kolektivní 
smlouva zaručuje zachování všech stávajících zaměstnaneckých benefitů a růst tarifních mezd o 
2%. Dohodnutý mzdový nárůst kopíruje výši dohodnutou u ČD, a.s. a SŽ, s.o. Součástí dohody v 
rámci kolektivního vyjednávání je i příslib  představenstva ČD Cargo na vyplacení mimořádné 
odměny všem  zaměstnancům se mzdou za měsíc prosinec 2020 ve výši 3.000,- Kč.  

 

➽ Vzájemné uznávání jízdních výhod ČD, a.s. a ZSSK, a.s. pro rok 2021- personální odbor 

GŘ ČD vydal dne 9.12.2020 pod č.j. 3273/2020-O10 Pokyn s informací, že byl podepsán dodatek 
č. 21 ke Smlouvě o vzájemném uznávání jízdních výhod mezi Českými drahami, a.s. (ČD) a Že-
lezničnou spoločnosťou Slovensko, a.s. (ZSSK) pro rok 2021. Dohodnuté podmínky jsou platné 
od 13. prosince 2020 do 11. prosince 2021, tj. do doby počátku platnosti jízdního řádu 2021/2022. 
V obsahu Pokynu je mimo jiné uvedeno, že všechny platné železniční průkazky aktivované v či-
pových kartách vydaných ČD opravňují jejich držitele ve vnitrostátní přepravě ve vlacích ZSSK k: 

 bezplatnému používání všech vlaků osobní dopravy ZSSK vedených ve veřejném zájmu 

(kromě komerčních vlaků kategorie IC) ve vozové třídě vyznačené na železniční průkazce, 
přičemž cenu místenky, lůžkového a lehátkového lístku platí podle vnitrostátních podmínek 
ZSSK, 

 použití komerčních vlaků kategorie IC po zakoupení jízdného „IC doplatek“ podle ceníku k 

Prepravnému poriadku ZSSK pre IC vlaky, 

 použití vlaku SC 240/241 a 242/243 po zakoupení SC příplatku ve výši 5 EUR, 

 bezplatné přepravě na tratích Tatranské elektrické železnice (TEŽ) a Ozubnicové železni-

ce (OZ), 

 použití 1. vozové třídy s jízdním dokladem platným v 1. vozové třídě a po zakoupení povin-

né místenky včetně míst pro kola. 
Kompletní znění Pokynu je zveřejněno v prostředí NORMIS a pro zájemce z řad členské základny 
FVČ je k dispozici na kontaktech prezidia. 

 

➽ Opatření k uznávání ročních jízdních dokladů za zaměstnanecké jízdné IDS Jihomorav-

ského kraje (JMK)- personální odbor GŘ ČD vydal dne 3.12.2020 pod č.j. 3075/2020-O10 infor-
maci o uznávání ročního jízdního dokladu za zaměstnanecké jízdné IDS JMK, platného na vla-
cích objednávaných JMK. Tento jízdní doklad je určen pouze pro zaměstnance  ČD, a.s., kteří 
zabezpečují provoz dopravy pro JMK a výdej dokladu i podmínky výdeje dokladu jsou plně v ges-
ci JMK. Roční jízdní doklad za zaměstnanecké jízdné IDS JMK vydaný na rok 2020 na průkazce 
IDS JMK má prodlouženou platnost z 12.12.2020 do 31.12.2020. Od 1.12. se zaměstnanecké 
jízdné IDS JMK poskytuje výhradně v elektronické podobě prostřednictvím eshop.idsjmk.cz. Nosi-
čem dokladu je nově stanovena bankovní karta. Kompletní znění vydané informace je pro zájem-
ce z řad členské základny FVČ k dispozici na kontaktech prezidia.  

 

➽ Organizační opatření ve vnitrostátní a mezinárodní přepravě ke změně jízdního řádu 

2020/2021– odbor cenotvorby GŘ ČD vydal dne 10.12.2020 pod č.j. 584/2020-O14 Operativní 
pokyn pro vlakové čety a osobní pokladníky, ve kterém mimo jiné informuje o následujících změ-
nách a opatření: 

 Vánoční opatření - neuplatňování manipulační přirážky (MP). Od 0:00 hodin dne 21.12. 

2020 do 24:00 hodin dne 3.1.2021 při odbavení cestujících ve vlaku po nástupu v obsaze-
né stanici neuplatňujte MP k jízdním dokladům vydaným dle tarifu TR 10 a ZUJ. 

 Mimořádná změna tarifu TR 10, účinná od 1.1.2021. S účinností od 1.1.2020 se mění způ-

sob odbavení rodičů dojíždějících za dětmi do ústavů. Nově se bude toto jízdné vydávat 
jako zpáteční jízdenka se slevou 50%. Dále se od stejného data mění způsob bezplatné 
přepravy dětí do 6-ti let, kdy nově mohou být bezplatně přepravovány dvě děti do 6-ti let i 
na samostatných místech. 

 POS, mPOS. S platností od 13.12.2020 je zrušena povinnost provádět tzv. nulové uzávěr-

ky na pokladnách POP+mPOS v případě, že během směny nedošlo k žádnému prodeji s 
platební kartou. Současně od uvedeného data je možné na všech terminálech POS a 
mPOS přijímat platební karty UNION PAY. 

Kompletní znění vydané informace je pro zájemce z řad členské základny FVČ k dispozici na 
kontaktech prezidia.  

 

➽ Změny ve složení Představenstva ČD, a.s., na základě rozhodnutí Dozorčí rady ČD, a.s. 

– Dozorčí rada zvolila ke dni 4. 12. 2020 do funkce předsedy Představenstva ČD, a.s. pana Ivana 
Bednárika, MBA, do funkce místopředsedy Představenstva ČD, a.s. zvolila Bc. Václava Nebes-
kého, do funkce člena Představenstva zvolila Mgr. Michala Krause MSc. Zároveň k uvedenému 
datu schválila zánik funkce člena Představenstva ČD, a.s. Dipl.-Ing. Patrika Horného, na základě 
jeho rezignace.  
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Kulturní akce 

Památky Východních Čech 
 

Počátkem měsíce října se uskutečnila letošní poslední akce, kte-
rou pořádala Federace vlakových čet. Již tradičně se jednalo o 
kulturní akci. Volba tentokráte padla na památky Východních 
Čech. Bohužel, do poslední chvíle nebylo jasné, zda akce vzhle-
dem k omezením z důvodu coronaviru proběhne. Ale omezení 
byla naplánována až po skončení akce, a tak se všichni přihlášení 
mohli sjet do Dlouhé Vsi, místa, které bylo vybráno za základnu 
pro další dny. Ve čtvrtek po příjezdu proběhlo ubytování a při 
večeři byli všichni seznámeni s programem na následující dny. 
V sobotu, po snídani a nástupu do objednaného autobusu, násle-
doval odjezd do prvního cíle. Tím byl zámek Opočno. 
Po rozdělení do dvou skupin již byla na programu prohlídka sa-
motného zámku. Během prohlídky byli přítomní seznámeni 
s historií zámku a dalšími zajímavostmi. Většinu účastníků nejvíce 

zau-
jala zbrojnice. Po prohlídce a nezbytném nákupu suvenýrů již byl 
na pořadu odjezd do nedalekého motorestu v Česticích na oběd. 
Po obědě následoval krátký přejezd do Častolovic a procházka 
zámeckým parkem s prohlídkami dalšího zámku. Opět rozdělení 
do dvou skupin a vstřebávat další informace o historii, vybavení, 
obrazech apod. Potom už jen návrat do hotelu na ubytování, ve-
čeři a výměnu dojmů z celého pátečního dne. V sobotu, opět po 
snídani, nástup do autobusu a odjez za dalšími kulturními památ-
kami. Jako první byl na řadě zámek Potštejn ležící pod stejno-
jmennou zříceninou hradu. Následovala velmi zajímavá prohlídka 
zámku, který byl až do roku 1990 školicím střediskem ROH a moc 
nechybělo a došlo k jeho demolici. Následoval krátký přejezd do 
nedalekých Doudleb nad Orlicí a prohlídka zámku Doudleby 
(místo natáčení filmu Bathory). Při prohlídce vzbudila obdiv obro-
vitá kachlová kamna (na 3 kubíky dřeva) i další zajímavosti. Někte-
ří využili čas k prohlídce přilehlého muzea přírody a vesnice. 
Po prohlídce byl už jen čas na odjezd do Rychnova nad Kněžnou. 
Zde 

byla plánována přestávka na oběd, prohlídku zámeckého parku 
a dalších zajímavostí městečka. Po patnácté hodině přišla 
na řadu prohlídka samotného zámku. Nevšedně a velice poutavě 
provedená prohlídka zaujala většinu účastníků. Byla pouze ško-
da, že z důvodu oprav nebylo možné si prohlédnout přilehlý 
kostel. Potom už jen odjezd do místa ubytování. Po večeři pro-
běhlo krátké zhodnocení průběhu celé akce. A co říci závěrem? 
Kulturní akce, se i přes různé problémy s přípravou v době ome-
zení spojených s coronavirem, podařila zdárně uskutečnit. Podě-
kování patří zejména organizátorům za pečlivou přípravu 
a zajištění veškeré organizace přepravy, ubytování i prohlídek 
zvolených památek. Všichni účastníci jen doufají, že se situace 
uklidní a příští rok již opět bude šance zrealizovat naplánované 
akce bez nutnosti jejich redukce. 

Nádvoří zámku Opočno 

Obrovitá kamna na zámku Doudleby nad Orlicí 

Část účastníků při prohlídce zámku Doudleby nad Orlicí 


